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اميرحسين زارع، دارنده مدال هاي نقره و برنز المپيك و دو طلا 
و يك برنز جهان اين روزها خود را آماده حضور قوي در مسابقات 
جهاني صربستان مي كند. او كه در فينال المپيك پاريس ناباورانه 
كش��تي را باخت با بيان اينكه هن��وز هم حس��رت آن مبارزه را 
مي خ��ورد، مي گويد: »هيچ وقت آن ش��ب را فراموش نمي كنم. 
من مي توانستم طلاي المپيك را بگيرم، اما خيلي چيزها دست 
به دست هم داد و قسمتم نش��د، ولی به حكمت خدا مي سپارم. 

اميدوارم در آينده جبران كنم.«

شكستالمپيكراجبرانميكنم

س��رمربي تيم ملي فوتس��ال زنان گفت: »اعتق��اد دارم، ميانگين 
سني تيم ملي بالاس��ت و بعد از جام جهاني، بهترين فرصت براي 
پوست اندازي است.« شهرزاد مظفر گفت: »همه اين دغدغه را دارند 
كه تيم ملي جواني در اختيار داشته باشيم، اما نبايد فراموش كرد كه 
تيم ملي، مصرف كننده محصولات ليگ است. در هيچ جاي دنيا، تيم 
ملي توليدكننده بازيكن نيست. سرمربي تيم ملي بايد بازيكن جوان 
در اختيار داشته باشد و اگر او را به تيم ملي دعوت نكرد، مورد انتقاد 
قرار بگيرد. من هم اعتقاد دارم، ميانگين سني تيم ملي بالاست و بعد 

از جام جهاني بهترين فرصت براي پوست اندازي است.«

تيممليفوتسالبانوانمسناست

تشريح فعاليت هاي كميته المپيك در انزواي اشغالگران

انزجارازرژيمغاصبچندصدبرابرشدهاست
شاهكار پرهزينه درويش

مديرعاملپرسپوليسآدرساشتباهميدهد
كميته ملي  المپيك ايران همچنان برنامه ها و اقدامات خود در جهت 

اشرف رامين
تحريم ورزش رژيم صهيونيس��تي را پيگيري مي كن��د. پس از تجاوز     بازتاب

اشغالگران به خاك كشورمان ورزش مان تحت تأثير قرار گرفت و برخي 
اعزام هاي بين المللي نيز لغو ش��د. كميت��ه ملي المپيك اي��ران از همان ابتدا دپيلماس��ي و تحريم 
رژيم صهيونيستي را در دستور كار قرار داد. حميد عزيزي، عضو هيئت  اجرايي كميته  ملي  المپيك در 
گفت وگويي راديويي در اين خصوص اظهار داشت:  »در گذشته با موجوديت اين رژيم غاصب و اقدامات 
آن مشكل آرماني داشتيم، ولي با توجه به تجاوزي كه به خاك ايران انجام شد و موجوديت و هويت 
ايراني- اسلامي ما را نشانه 
گرفت، داستان كاملًا عوض 
شد. بنابراين انزجار ما از اين 
رژيم غاصب چندصد برابر 
ش��ده اس��ت. در فض��اي 
بين المللي نيز شاهد بوديم 
تجاوز رژيم صهيونيستي به 
خاك ايران هم مواضع آنها 
را تضعيف كرد و هم حقانيت 
جمهوري اسلامي ايران را 
ب��ه رخ جهانيان كش��يد. 
بنابراين از اين پس ش��اهد 
واكنش هاي جديدي نسبت 
به آنها در فضاهاي مختلف از جمله ورزش خواهيم ب��ود. در كميته ملي المپيك)NOC( اقدامات 
رسمي و غيررسمي در اين زمينه به خوبي صورت گرفته و پيگيري هاي لازم انجام شده است، ولي تا 

به نتيجه نرسد قابليت ابراز عمومي ندارد.«
عزيزي فعاليت هاي كميته المپيك در اين زمينه را تش��ريح كرد:  »ابتدا جلسه مشتركي بين وزير 
ورزش و جوانان، رئيس كميته ملي المپيك و كليه معاونان وزارت ورزش و جوانان، دبيركل كميته و 
كليه اعضاي هيئت اجرايي برگزار شد. يكي از موضوعات مهم آن جلسه، انزواي رژيم صهيونيستي در 
عرصه بين المللي ورزش بود. رئيس جمعيت هلال احمر به اتفاق تعدادي از معاونانش به جلسه دعوت 
شده بودند و كميته ملي المپيك از اقدامات اين نهاد پيش��رو حين جنگ تقدير به عمل آورد. كليه 
حاضران در جلسه با لباس هلال احمر حاضر شدند و اين اقدام يك پيام انسان دوستانه، صلح طلبانه و 

بشردوستانه بود كه از جمهوري اسلامي ايران به سراسر جهان مخابره شد.« 
 رئيس فدراسيون گلف از عملكرد فدراسيون ها و ورزشكاران شان در محكوميت جنايات اخير تقدير 
كرد: »شاهد بوديم تقريباً همه فدراس��يون ها از آغاز حملات رژيم صهيونيستي به خاك ايران، پيام 
محكوميت صادر كردند. در تجمع جامعه ورزش مقابل دفتر مركزي س��ازمان ملل اكثر ملي پوشان 
رشته هاي مختلف به همراه رؤساي فدراس��يون ها حاضر بودند. ضمن اينكه اكثر بازيكنان فوتبال و 
كادرفني ش��ان نيز پيام هاي مختلفي در محكوميت صهيونيست ها صادر كردند و مهدي تاج، رئيس 
فدراسيون فوتبال نيز در تجمع جامعه ورزش مقابل دفتر مركزي سازمان ملل حضور داشت. از سوي 
ديگر نيز شاهد مكاتباتي با سازمان هاي بين المللي هم در سطح فدراسيون ها و هم در سطح نهادهاي 
حاكميتي ورزش بوديم. بازي هاي كشورهاي اسلامي و آسيايي جوانان فرصت مغتنمي براي رايزني و 

اتخاذ مواضع جدي عليه صهيونيست ها در كنار ساير كشورهاي اسلامي است.«

 تعجبي ندارد كه هوادار پرس��پوليس براي رفتن درويش از اين تيم 

شميم رضوان
حنجره خود را مي گذارد. مديري كه اشتباهاتش يكي، دو تا نيست.       حاشيه

البته او بازيكنان خوبي را جذب كرده، اما قرار نيست به واسطه انجام 
وظايفي كه برعهده دارد، اشتباهات خانمانس��وزش را ناديده گرفت. اشتباهاتي نظير عقد قرارداد 
پرابهام با كارتال كه به اين سرمربي ترك تبار اجازه داد جمع سرخپوشان را در آستانه آغاز اردوهاي 
آماده سازي برای حضور در فصل جديد ترك كند. البته فيفا قوانيني دارد كه به بازيكنان و مربيان 
خارجي اجازه مي دهد در شرايط جنگي قراردادهايشان را يك طرفه فسخ كنند، اما كارتال نه بنا بر 
قواني��ن فيفا كه ب��ه دليل 
وجود بندي در قراردادش 
توانست قيد پرسپوليس را 
بزند. جدايي كه درويش آن 
را توافقي خواند، اما حرف و 
حديث ه��ا از واقعيت��ي 

متفاوت خبر  مي دهد. 
البت��ه از همان نخس��تين 
روزهاي حضور كارتال در 
ايران گفته مي ش��د بندي 
خاص در ق��رارداد او وجود 
دارد كه به او اجازه مي دهد 
در پايان فصل و بي توجه به 
18 ماهه بودن قراردادش در صورت اينكه باشگاه فنرباغچه خواهان به خدمت گرفتن او باشد، بدون 
پرداخت غرامت از پرسپوليس جدا شود. اما جدايي كارتال در پي تجاوز وحشيانه اسرائيل به خاك 
مقدس ايران نشان داد بندهاي خاص موجود در قرارداد اين مربي ترك تبار يكي، دو تا نبوده و او گويي 

با استفاده از بند فورس ماژوري كه در قرارداد خود گنجانده بود از پرسپوليس جدا شد! 
قرار بود از ق��رارداد 2/2 ميليون دلاري كارتال با پرس��پوليس 700هزار دلار ب��راي يك نيم فصل 
پرداخت شود و مابقي آن بماند براي فصل آتي، اما خبرها حاكي از آن است كه درويش علاوه بر آن 
700 هزار دلار توافقي، 500 هزار دلار هم از جيب هوادار متمول پرسپوليس به اين مربي پرداخت 
كرده تا او به واس��طه يك نيم فصل حضور روي نيمكت پرسپوليس كه هيچ دستاوري هم به دنبال 
نداشته )نه قهرماني، نه جام و نه حتي سهميه آسيا(، يك ميليون و 200 هزار دلار به جيب بزند، يعني 
تقريباً چيزي حدود 7 ميليارد براي هر بازي! اما آيا با اين رقم درشتي كه او براي يك نيم فصل بدون 

دستاورد در پرسپوليس دريافت كرده، جدايي  اش را بايد بدون غرامت خواند؟
البته مصطفي لشگري، مدير روابط عمومي باشگاه پرسپوليس هم با تأييد صحبت هاي مديرعامل 
باشگاه تأكيد داشت كه قرارداد اسماعيل كارتال در حالي با اين باشگاه به صورت رسمي اقاله شده كه 
دو طرف بدون هيچ گونه اختلاف مالي به همكاري خود پايان دادند. اما قانون مي گويد حتي در زمان 
جنگ هم بازيكنان و مربيان اگرچه مي توانند به طور يك طرفه فسخ كنند، اما نمي توانند درخواستي 

براي دريافت مابقي ملبغ قراردادشان داشته باشند. 
با اين حساب و با توجه به دريافتي يك ميليون و 200 هزار دلاري كارتال به ازاي يك نيم فصل 
آيا ادعايي هم باقي مي ماند و اگر بماند آيا نبايد از سوي پرسپوليس باشد؟ چرا درويش نشاني 

اشتباه مي دهد!

تمرين�ات تيم هاي ملي كش�تي اي�ران براي 
حضور قدرتمند در مس�ابقات جهاني زاگرب 
در خان�ه كش�تي ادام�ه دارد. تمرينات�ي كه 
حت�ي ش�رايط خ�اص كش�ور هم نتوانس�ت 
آنها را تعطي�ل كند تا اي�ران به عن�وان يكي 
از قدرت ه�اي ب�زرگ كش�تي نش�ان دهد با 
وجود نقشه هاي ش�وم دش�منان ايران براي 
جلوگي�ري از پيش�رفت اي�ن آب و خ�اك، 
هيچگاه از تلاش و كوشش دست برنمي دارد. 
تمرينات تيم هاي مل��ي فرنگ��ي و آزاد حتي در 
روزهاي دفاع مقدس 12 روزه هم ادامه داش��ت. 
تمريناتي كه حال و هواي خاص خود را داشت و 
شاگردان پژمان درستكار و حسن رنگرز با عزمي 
راس��خ خود را آماده حضور در مس��ابقات جهاني 
مي كردند تا اين بار س��يلي محكمي به دشمنان 
ايران در ميدان ورزش بزنند. بدون هيچ ش��كي 
حرف هاي حاضران در اين اردو گوياي جو حاكم 
بر آن اس��ت، ج��وي مثال زدني كه ش��ايد كمتر 

كشتي گيري آن را تجربه كرده باشد. 
پژمان درستكار، س��رمربي تيم ملي كشتي آزاد 
در اين خصوص مي گويد: »كش��ورمان وارد يك 
جنگ ناخواسته و تحميلي ش��د، اما خدا را شكر 
مردم خوب اي��ران پاي كار كش��ور آمدند و دفاع 
و حمايت جانان��ه اي از نيروهاي مس��لح كردند 
كه باعث دلگرمي همه ما ش��د تا دست از تلاش 
نكش��يم. ما نيز با الگوبرداري از مردم و نيروهاي 

مسلح تمريناتمان را ادامه داديم، چراكه معتقديم 
در سختي ها كار كردن ارزش��ی دوچندان دارد و 
بچه هاي ما با وجود نگراني خانواده هايشان دست 
به دست هم دادند تا تمرينات خوبي را پشت  سر 
بگذاريم. بعد از هر سختي، حتماً آساني است و خدا 

مطمئناً مزد زحمات اين بچه ها را مي دهد.«
    كارمان در زاگرب سخت است

س��رمربي تيم ملي درباره وضعيت آزادكاران تيم 
ملي در راه حض��ور در رقابت هاي قهرماني جهان 
2025 خاطرنش��ان ك��رد: »رفته رفت��ه تيم مان 
تكميل مي شود. تاكنون ملي پوشان ما در هشت 
وزن مشخص شده اند. در اوزان 70 و 7۹ كيلوگرم 
نيز نفرات منتخب به مسابقات رنكينگ  مجارستان 
خواهند رف��ت ت��ا در ادامه چرخ��ه انتخابي تيم 
ملي، ملي پوشان اين دو وزن نيز مشخص شوند. 
برنامه ري��زي ما به  گون��ه اي بوده ك��ه در هر اردو 
هدف خاصي را دنبال كنيم. ان شاء الله در آستانه 
مس��ابقات جهاني همه بچه هاي ما به آن س��طح 
آمادگي مدنظر مي رس��ند. قطعاً كار س��ختي در 
اين رقابت ها داريم. دو تيم روس��يه و امريكا طي 
ساليان اخير به عناوين قهرماني جهان رسيده اند 
و نبرد تيمي س��ختي در پيش خواهيم داشت. از 
تيم هاي ژاپن، گرجس��تان و آذربايجان هم نبايد 
غافل ش��ويم. البته تك س��تاره هايي هم در ساير 
تيم ها مثل بحرين، هند و مجارستان حضور دارند 
كه مي توانند خطرساز باشند، ولي ما تيم خوب و 

يكدستي داريم و بيش��تر به توانايي خودمان فكر 
مي كنيم. قطعاً وقتي توانايي ات را بالاتر ببري، رقبا 

را پشت سر مي گذاري.«
    نگراني خاصي نداريم

درس��تكار درباره وضعيت آس��يب ديدگي برخي 
كش��تي گيران تيم ملي نيز گفت: »خدا را ش��كر 
ضرب خوردگي جدي ميان بچه ها نداريم. اميرعلي 
آذرپيرا هم كه جراحي س��نگيني را پش��ت  سر 
گذاشت به تشك برگش��ت و انتخابي هم گرفت. 
محمد نخودي ني��ز بعد از جراحي  ب��ه تمرينات 
آمده است و اميدوارم ديگر آسيب ديدگي جدي 

نداشته باشيم.«
سرمربي تيم ملي كشتي آزاد درباره حذف برخي 
نفرات از چرخه انتخاب��ي وزن 70 كيلوگرم تيم 
ملي كشتي آزاد و اينكه آيا بابت دو وزن باقيمانده 
نگراني دارد يا خير، خاطرنش��ان ك��رد: »نگران 
نيستيم. برنامه ريزي فدراسيون و كادر فني طوري 
بوده كه دست مان پر است. در وزن 7۹ كيلوگرم به 
محمد نخودي به دليل كسب مدال در مسابقات 
جهاني آلباني و مصدوميتي كه داش��ت، فرصت 
داديم تا به محض آمادگي وارد چرخه  ش��ود. در 
وزن 70كيلوگرم نيز گزينه هاي خوبي داريم كه 

در حال رقابت هستند.«
     يزداني در 97 كشتي مي گيرد

او درباره آخرين وضعيت حس��ن يزداني و اينكه 
آيا مشخص شده اس��ت كه او پس از بازگشت به 

ميادين به دنبال انجام عمل جراحي در وزن ۹2 
يا ۹7 كيلوگرم مبارزه مي كند، گفت: »حسن هم 
با من و هم با آقاي دبير مرتباً تماس دارد و بدون 
حاشيه در حال تمرين اس��ت. اميدواريم از يك 
تا دو ماه آينده روي تش��ك بازگردد. با توجه به 
شرايط وزني كه دارد و همچنين دو بار انجام عمل 
جراحي كتف، كاهش وزن به صلاح يزداني نيست 
و او بعد از مسابقات جهاني به احتمال زياد در وزن 
۹7 كيلوگرم كشتي خواهد گرفت. ان شاءالله يك 
حسن يزداني خوب و س��ر حال، همان طور كه 

مردم دوست دارند، داشته باشيم.«
درس��تكار در پايان درباره صحبت هاي عليرضا 
دبير، رئيس فدراسيون كش��تي مبني بر اينكه 
اگر اميررضا معصومي پس از چند مرتبه غيبت 
اين بار ني��ز در تمرينات تيم ملي حاضر نش��ود 
از تركي��ب تيم ملي كنار گذاش��ته مي ش��ود، 
خاطرنش��ان كرد: »در تيم ملي ح��رف اول را 
نظم و اخلاق مي زند و فرقي ندارد كش��تي گير 
در چه جايگاهي است. هر كسي نتواند با برنامه 
اردو همراه باش��د و نظم اردو را برهم بزند بايد 
تنبيه شود. در روز اول اردوي قبلي ما، اميررضا 
مشكل تحصيلي داش��ت و به اردو نيامد، اما در 
اردوي بعدي بدون دليل غاي��ب بود و حالا هم 
كه در اردوي فعلي تيم ملي كنار ما نيست. اگر 
توضيحات او قانع كننده نباشد و به همين منوال 

پيش برود، ديگر او را نخواهيم داشت.«

درستكار:همتمردمونيروهايمسلحالگويمانشد
یزداني به 97 كيلو مي رود، معصومي باید منظم باشد

دنیا حیدري 

مترجم :  شیوا  نوروزي

مراسم عزاداري سنتي و پخت بيش از 1۰ هزار پرس 
غذاي ن�ذري در قالب آئي�ن نذرواره، صب�ح ديروز 
همزمان با س�ومين روز ش�هادت امام حسين)ع( و 
ياران باوفاي ايشان در محل مركز ملي فوتبال ايران 
با حضور اهالي فوتبال برگزار ش�د. در اين مراس�م 
اعضاي تيم فوتب�ال اميد، تيم ملي فوتس�ال زنان، 
رئيس، دبيركل و اعضاي هيئت رئيس�ه فدراسيون 
فوتبال حضور داش�تند و به عزاداري پرداختند. در 
آئين نذرواره، بيش از 1۰ هزار پ�رس غذاي نذري به 

همت فدراسيون فوتبال طبخ و توزيع شد. 

آئيننذروارهبرگزارشد
قاب

حذف فلوميننزه به دست ژائو پدرو برزيلي

چلسيدريكقدميجام
انزو مارسكا اميدوار اس��ت با قهرماني در جام جهاني باشگاه ها فصلي 
موفق را به پايان برس��اند. چلس��ي با درخشش س��تاره برزيلي خود، 
فلوميننزه را در نيمه نهايي با دو گل شكس��ت داد و اولين فيناليست 

جام جهاني لقب گرفت. 
آبي هاي استمفوردبريج يك شنبه ش��ب يك پاي فينال اين تورنمنت 
هستند و اميدوارند درخش��ش ژائو پدرو در اين بازي نيز تداوم داشته 
باش��د. فلوميننزه آخري��ن تيم امري��كاي جنوبي بود كه توانس��ت به 
نيمه نهايي برسد. هواداران تيم برزيلي تصور مي كردند شاگردان رناتو 
گائوچو همچنان مي توانند به جاه طلبي هايشان ادامه دهند. با اين حال 

قهرمان ليگ  كنفرانس اروپا چنين اجازه اي را به آنها نداد. 
پدرو جوان با زدن دو گل زيبا و سرنوشت ساز، حكم صعود چلسي را امضا 
كرد. مهاجم برزيلي در حالي براي آبي ها درخشيد كه فلوميننزه تيم سابق 
او بود. مارس��كا تصميم گرفت باز هم ژائو را در تركيب اصلي راهي زمين 
كند و اين ريسك او جواب داد. پدرو در تابستان به چلسي پيوست و زودتر 
از آنچه انتظار مي رفت رضايت سرمربي را جلب كرد. با دبل اين ستاره در 

نيمه نهايي جام جهاني، جايزه بهترين بازيكن بازي به پدرو رسيد. 
   دستاورد بزرگ

سرمربي چلسي صعود تيمش به فينال را يك دستاورد بزرگ خواند. انزو 
مارسكا با اشاره به درخشش شاگردانش گفت: »رسيدن به فينال جام 
جهاني باشگاه ها دستاورد بزرگي است. اين يك فصل عالي براي ما بود. 
ليگ برتر انگليس را در جايگاه چهارم به پايان رسانديم و قهرمان ليگ 
كنفرانس اروپا شديم و اكنون در فينال اين رقابت ها هستيم. ما بسيار 
خوشحاليم. مي دانيم بازيكناني داريم كه قادر به انجام اين كار هستند 
و مي دانيم بايد به آنها كمك كنيم تا عملكرد خوبي داش��ته باشند. ما 
مي دانيم كه ژوآئو پدرو قادر به تكرار درخشش  خود است. بازي به بازي 
تمركز كرديم و اكنون نوبت آخرين بازي است. اميدواريم در اين بازي 
هم به پيروزي برسيم و جام قهرماني را بالاي سر ببريم. از رسيدن به اين 
جايگاه افتخار مي كنيم و خوشحاليم. اميدواريم در فينال هم بهترين 

نمايش را داشته باشيم و با قهرماني به خانه برگرديم.«
    بهترين خريد

مارس��كا حالا بابت خريد ژائو پدرو به خودش مي بالد. بازيكن 23 ساله 
فصل گذشته براي برايتون 27بازي انجام داده و 10 گل به ثمر رسانده 
بود. پدرو كه بعد از عقد قرارداد 60 ميليون پوندي يكي، دو هفته پيش 
به اردوي چلسي اضافه شد، پيش از اين س��ابقه بازي براي فلوميننزه 
را داش��ت. با اينكه او از تيم س��ابقش عذرخواهي ك��رده، ولي پدرو در 
صحبت هايش روي حرفه اي بودنش تأكيد داشت: »فكر مي كنم مثل 
يك رؤيا بود. نمي توانس��ت از اين بهتر باش��د. دو گل زدم. حالا بايد به 
فينال فكر كنيم. خيلي خوشحالم كه توانس��تم دو گل به ثمر برسانم. 
خوشحالم كه اولين گلم را براي چلسي زدم، اما مي دانم اين تورنمنت 
براي فلوميننزه خيلي اهميت دارد. فقط مي توانم بگويم متأسفم، اما بايد 
حرفه اي باشم. بازيكن چلسي هستم. آنها به من پول مي دهند كه گل 
بزنم و خوشحالم كه موفق شدم اين كار را انجام دهم.«  فينال پيش رو 
مي تواند براي پدرو اولين جام قهرماني با پيراهن چلس��ي را به ارمغان 
بياورد: »مارسكا به من گفت مثل بازي قبلي بازي كنم. تيم خوب بازي 
كرد مهم همين است. در هر جلسه تمريني تلاش مي كنم پيشرفت كنم، 
ولي مي دانم كه كار سختي است. حالا بايد تمركزم را روي فينال بگذارم. 
در صورت قهرماني اين اولين قهرماني من خواهد بود. فكر مي كنم بازي 
خيلي خاصي باشد. يك هفته پيش به تيم اضافه شدم و حالا قرار است 
در يك فينال بازي كنم. خيلي خوشحالم. بازيكنان تيم استقبال گرمي 
از من كردند و حالا بايد پيشروي كنيم. گروه خيلي خوبي داريم، خيلي 

به من كمك كردند و من در چلسي احساس راحتي مي كنم.« 

جنبهعموميجرمقربانيتعاملمصلحتي
 استقبال تاج و فدراسيون فوتبال از تعامل پرس��پوليس و تراكتور در 
ماجراي بيرانوند، جدا از بي توجهي به قانون، ناديده گرفتن صريح جنبه 
عمومي جرم است. جرمي كه بعد از يك فصل تعلل به بهانه بررسي هاي 
همه جانبه س��رانجام از سوي كميته انضباطي ثابت ش��د، اما نوبت به 
اجراي آن كه رسيد به جاي عمل به قانون، بحث تعامل طرفين پيش 
كشيده شد. گويي ماجرا يك اختلاف شخصي بوده كه آقايان قصد دارند 
با پادرمياني و ريش سفيدي قائله اش را ختم به خير كنند! هرچند كه 

پايان آن همه مماشات بايد هم به تعامل ختم مي شد!
پرونده شكايت پرس��پوليس از بيرانوند بابت فسخ يك طرفه قرارداد كه 
كميته انضباطي هم مهر تأييد پاي آن زد، مس��ئله  پيچيده اي نبود كه 
ماه ها زمان لازم داشته باشد براي رس��يدگي به آن، اما به چنان پرونده 
پرمخاطره اي در فوتبال ايران تبديل شد كه بعيد است به اين زودي ها 
داس��تانش از ذهن فوتبال دوستان، پاك ش��ود. پرونده اي كه داستان و 
ماجراهايش رسماً قانون را به سخره گرفت، چه زماني كه شكايت مس 
بابت استفاد تراكتور از بازيكن غيرمجاز )بيرانوند( رد شد، چه وقتي كه 
گلر تراكتور صراحتاً در مقابل دوربين ها از رشوه دادن به اعضاي هيئت 
مديره پرسپوليس بابت اضافه كردن بندي به قراردادش گفت و كميته 
انضباطي جملات واضح بيرو را تفس��ير به رأي كرد تا مشمول قانون و 
مجازات نش��ود و چه حالا كه بعد از كش و قوس های فراوان گلر سابق 
پرسپوليس محكوم ش��ده، اما به جاي اجراي حكم، آقايان بي توجه به 
جنبه عمومي آن به تكاپوي تعامل بين سرخپوش��ان تهراني و تبريزي 
افتاده اند! اما سؤال اينجاست كه اگر بنا بر تعامل باشد، تكليف قانون چه 
مي ش��ود. قانوني كه تا همين جاي كار هم نرمش ه��اي زيادي به خرج 
داده تا بازيكني كه انتظ��ار مي رفت با محروميت مواجه ش��ود، صرفاً با 
جريمه نقدي و تهديد اعمال قانون در صورت تكرار مجدد رو به رو شود تا 
جريمه اي كه درس عبرتي باشد براي او و سايرين. پرونده بيرو يك آزمون 

حيثيتي براي ساختار انضباطي فدراسيون فوتبال بود. 
آزموني كه فدراسيون با عقب نشيني از موضع قانوني خود و استقبال از 
تعامل در آن رفوزه شد، نه صرفاً بابت مماشات با بيرانوند يا كوتاه آمدن 
مقابل تراكتور كه به خاطر بي تفاوتي به اصل قانون و چرخش به سمت 
ريش سفيدي و مصلحت انديشي، آن هم در جايي كه جرم مرتكب شده 
جنبه عمومي هم دارد و تشويق يا استقبال از تعامل طرفين، بي  ترديد 
معنايي ندارد جز ناديده گرفتن حق ديگران و ضايع كردن آن، آن هم 
توسط فدراس��يون كه خود بايد مجري قانون باشد و مهم ترين مرجع 

براي اجراي عدالت!
تاج مي تواند به بهانه آرام كردن جو و خواباندن قائله اي كه ماه هاس��ت 
فوتبال ايران را درگي��ر كرده از تعامل طرفين اس��تقبال كند، اما با اين 
كار به اعتماد عمومي لطمه مي زند و عدالت را قرباني مي كند، اما وقتي 
فدراسيون به عنوان نهاد ناظر اينگونه چش��م بر قانون و اجراي عدالت 
مي بندد و تعامل را راه حل مي داند بايد آم��اده رويارويي با بحران هايي 
بزرگ تر و بي نظم تر در آينده اي نزديك باشد، چراكه جاي تعجب نيست 
اگر از فردا هر بازيكني با اين روش اقدام به فسخ يك طرفه قرارداد خود و 
مذاكره با تيمي ديگر كند و پاي اعتراض و شكايت كه به ميان آمد، سروته 
ماجرا را با تعامل جمع كند. اما اگر قرار به اجراي قانون نيست، چه دليلي 
براي وجود اساسنامه ها، كميته ها و حتي آيين نامه هاي انضباطي داريم، 
وقتي مي توان بنا بر مصلحت، مشكلات را بي توجه به جنبه عمومي آن با 

پادرمياني و ريش سفيدي اطرافيان حل وفصل كرد؟!
واقعيت اين اس��ت كه جنب��ه عمومي جرم فق��ط در پرداخت جريمه 
يا بخشش طرفين خلاصه نمي ش��ود و ناديده گرفتن اين مهم، يعني 
ناديه گرفتن و زيرپا گذاش��تن قان��ون و اين همان خطري اس��ت كه 
نه فقط باش��گاه ها كه كل فوتبال ايران را تهدي��د مي كند و به همين 
دليل هم انتظار مي رود تاج به عنوان رئيس فدراس��يون فوتبال، جاي 
مصلحت انديش��ي دنبال اجراي قانون و عدالت باش��د كه در غير اين 
صورت، اوضاع دير يا زود از دس��ت خودش هم در م��ي رود و ديگر نه 

مصلحت انديشي معنايي دارد و نه تعامل كارساز است.

بازندههايسيتيدرجامجهاني
س��يتيزن ها زودتر از آنچ��ه انتظارش 
را داش��تند جام جهان��ي را ت��رك 
ت��اوان  منچسترس��يتي  كردن��د. 
فرصت سوزي هايش مقابل الهلال را با 
حذف از جام جهاني باش��گاه ها داد. به  
گفته خلدون مبارك، رئيس باش��گاه، 
س��يتي هدفي ج��ز قهرمان��ي در اين 
رقابت ها نداش��ت. درحالي كه اين تيم 
در اولين بازي خ��ود در مرحله حذفي 
شكست خورد. قرار بود جام جهاني آغاز 
درخشش هاي سيتي باشد. تيمي كه پپ گوارديولا ساخته بود با آنچه 
همه انتظار داشتند فاصله بسيار داش��ت. در واقع سرمربي اسپانيايي 
يكي از بازنده هاي اصلي من س��يتي است؛ پپ ش��ايد باخت را بپذيرد 
و اعتراف كند شاگردانش مستحق پيروزي نبودند، ولي قبول ندارد از 
دست دادن فرصت ها دليل اصلي حدف سيتي است. بازي با الهلال تنها 
يكي از ديدارهايي بود كه موقعيت هاي بسياري از دست رفت. سيتي 
تجربه چنين باخت و حذف��ي را در يك چهارم نهاي��ي ليگ قهرمانان 
2020 مقابل ليون داش��ت. در آن بازي هرچه زدند به در بسته خورد 
و بونو، دروازه بان ليون س��يوهاي ديدني داش��ت. در جام جهاني دفاع 
ضعيف س��يتي نگران كننده بود. اين حذف به شدت باشگاه را متضرر 
كرده است. سيتي اگر بيشتر در جام جهاني مي ماند و برندش بيشتر از 
اينها در ايالات متحده مطرح مي شد، احتمال درآمدزايي 150 ميليون 
دلاري هم برايش وجود داشت. درحالي كه سيتي فقط توانست 51/7 
ميليون دلار درآمد از س��فر به امريكا به جيب بزند. رودري را هم بايد 
ديگر بازنده تيم منچستري دانست. هنوز فصل جديد شروع نشده متئو 
كواچيچ، هافبك كروات تيم از دسترس خارج شد و تا سه ماه ديگر نيز 
قادر به بازي نخواهد بود. كواچيچ در اردوي تيم ملي كشورش آسيب 
ديد و پايش را به تيغ جراحان سپرد. گوارديولا مجبور بود براي پر كردن 
جاي خالي او، يك هافبك ديگر را جايگزين كند. اس��تفاده از رودري 
با ترس و لرز انجام شد و در نهايت به آسيب ديدگي مجدد او ختم شد. 
هافبك اسپانيايي كه به دليل پارگي رباط صليبي مدت ها خانه نشين 
بود در جدال با الهلال ب��ه ميدان رفت. به نظر مي رس��د رودري هنوز 
آمادگي كامل را نداشت و در وقت هاي اضافه بازي دوباره از ناحيه زانو 
آسيب ديد تا يك مصدوم ديگر به لشكر مصدومان سيتي و گوارديولا 
اضافه شود. تعداد مصدومان تيم به قدري زياد شده كه پپ صراحتاً از 
آن به عنوان شرايط سخت ياد كرده و مدعي شده بازي در جام جهاني 

احتمال مصدوميت بازيكنان را افزايش داده است. 

فريدون حسن
      گزارش  يک

شیوا نوروزي

ريچارد مارتين
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